
Aloitteet vuodelta 2024 

 

1. 13.12.2023 Kristillisdemokraattien valtuustoryhmä  

Valtuustoaloite siltojen valaistukseen. 

 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 15.1.2024 pyytää tekniseltä toimelta vastausta valtuustoaloitteeseen. 

Tekninen lautakunta päätti 30.1.2024 pyytää teknistä toimea valmistelemaan karkean arvion rakentamis- ja 

käyttökustannuksista sekä mahdollisesta rakentamisajasta Oulaisten kaupungin hallinnassa olevan sillan 

osalta. Lautakunta myös pyysi teknistä toimea selvittämään rautatiesillan ja kantatie 86 sillan valaisemista 

siltojen haltijoilta.  

 

Tekninen keskus on pyytänyt WSP Oy:n tarjouksen valaistuksen suunnittelusta kolmelle Pyhäjoen ylittävälle 

sillalle. WSP Oy on antanut karkean arvion siltojen valaisemisesta ja käyttökustannuksista. Valaistuksen 

toteuttamisen ja käyttökulujen arvio annetaan kokouksessa 4.2.2025. Tekninen keskus pyytää viipymättä 

rautatiesillan ja KT 86 sillan haltijoilta halukkuutta toteuttaa siltojen valaiseminen annettujen karkeiden 

arvioiden perusteella. 

 

2. 24.1.2024 Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite kaupungin vuokraustoimintojen yhtiöittämisestä. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 11.3.2024 antaa valtuustoaloitteeseen seuraavan vastauksen: Vuoden 2023 alussa 

kuntien omistuksessa olevat perusterveydenhuollon, erikoissairaanhoidon sekä sosiaali- ja pelastustoimen 

tilat siirtyivät vuokrasopimuksella hyvinvointialueiden hallintaan kolmeksi vuodeksi. Kolmen vuoden jälkeen 

hyvinvointialueilla on mahdollisuus jatkaa vuokrasopimusta yhdellä vuodella niin halutessaan.  

Siirtymäajan päätyttyä vuokrausta katsotaan lähtökohtaisesti harjoitettavan kilpailutilanteessa 

markkinoilla, jollainen toiminta on kuntalakiin (410/2015) sisältyvän yhtiöittämisvelvoitteen johdosta 

annettava osakeyhtiön, osuuskunnan, yhdistyksen tai säätiön hoidettavaksi. Varainsiirtoverolakiin on 

1.1.2024 alkaen lisätty määräaikainen verovapaussäännös, joka koskee tiettyjä sosiaali- ja terveydenhuollon 

uudistukseen liittyviä toimitilojen yhtiöittämisiä. Vapautus on voimassa vuoden 2030 loppuun saakka. 

Oulaisten kaupunki valmistelee sote-kiinteistöjen yhteydessä myös muiden kaupungin omistamien 

kiinteistöjen yhtiöittämistä. Samassa yhteydessä on tarkasteltava myös kaupungin kiinteistöhoidon ja 

teknisen toimen kokonaisuutta. Valmistelussa hyödynnetään vastikään valmisteltua Oulaisten kaupungin 

kiinteistöstrategiaa. Lisäksi on todennäköistä, että Pohteen jatkosuunnitelmat vuokrasopimuksista olisivat 

käytettävissä lähiaikoina.  

Oulaisten kaupunki valmistelee yhtiöittämisasiaa vuoden 2024 aikana ja asia viedään sen jälkeen 

kaupunginvaltuuston päätettäväksi. 

Yhtiöittämisasiaa ei ole resurssitilanteesta johtuen ehditty valmistella vuoden 2024 aikana, vaan asiaa 

valmistellaan kevään 2025 aikana. 

 



3. 9.2.2024 Kuntalaisaloite – Pauli Huhtala 

Kuntalaisaloite Jauhinkankaan koulun lopettamisesta.  

 

Sivistyslautakunta totesi 20.3.2024, että esi- ja perusopetuksen suunnitelmassa vuosille 2024-2028 ei ole 

erikseen määritelty Jauhinkankaan koulun lakkauttamista ja suunnitelman mukainen 35 oppilaan alaraja ei 

ole toteutumassa lähivuosina. Kiinteistön kunto on hyvä ja sekään ei anna aihetta Jauhinkankaan koulun 

sulkemiselle. 

 

4. 4.4.2024 Oulaisten Kulttuurin Tuki ry 

Aloite Yrjö Talven huomioimisesta Oulaisten nimistössä. 

Kaupunginhallitus päätti 19.8.2024, että kaavoituksessa on asetettu tiettyjä vaatimuksia puistojen ja 

katujen nimeämiseen, esimerkiksi kadun ja puiston nimen tulee olla yhtenäinen. Lähtökohtaisesti 

nimeämisessä tulee käyttää alueen historiallisia nimiä, alueella vaikuttaneiden henkilöiden nimiä tai alueen 

historialliseen toimintaan liittyviä nimiä. Uusien kaavoituksien yhteydessä teiden/puistojen nimeäminen on 

helpompaa, koska koko alueen nimet tulee samassa prosessissa. 

Kaavoituksellisesti puisto on yhtenäinen alue ulottuen Sampsankadulta aina tien 7980 (Pyhäjoentie) 

reunalle saakka. Yksittäisen alueen irrottaminen omaksi puistokseen on mahdollista, mutta se vaatii 

kaavamuutoksen tekemisen. Tällöin puiston nimen tulee olla Yrjö Talven puisto.  

Vaihtoehtoisesti on mahdollista nimetä jokin katu uudelleen, esimerkiksi Sampsankatu. Tämä vaatii myös 

oman prosessin ja valtuustokäsittelyn.  

Kaupunki voi ottaa mahdollisuuksien mukaan huomioon kuntalaisaloitteen mukaisen nimiesityksen 

tulevissa kaavamuutoksissa.  

 

5. 27.5.2024 Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite riippumattoman valvojan hankinnasta tekniseen toimeen. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 23.9.2024, että ulkoista valvojaa tekniseen toimeen ei hankita, koska kaupungin 

ulkoinen ja sisäinen valvonta on jo järjestetty hallintosäännön edellyttämällä tavalla. Edelleen 

kaupunginhallitus totesi, että teknisen toimen mahdolliset haasteet voidaan ratkaista sisäisesti 

tarkastelemalla henkilöstöresurssia sekä tehtäväkokonaisuuksia ja hyödyntämällä tarpeen mukaan 

asiantuntijapalveluita. 

 

6. 27.5.2024 Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite laskutuksen avoimesta datasta. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus kävi 23.9.2024 periaatekeskustelun asiasta, jonka perusteella asia jäi yleishallinnon 

valmisteltavaksi. 

 



7. 27.5.2024 Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite viranhaltijapäätöksistä. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 23.9.2024, että viranhaltijapäätökset pidetään edelleen nähtävillä 

oikaisuvaatimusaika eli 22 päivää julkaisusta. Lisäksi kaupunginhallitus totesi, että viranhaltijapäätösten 

tekemisestä ja julkaisemisesta ennen asian toimeenpanoa tulee ohjeistaa sisäisesti. 

 

8. 12.6.2024 Kristillisdemokraattien valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite kaupunginvaltuuston vuosikellosta ja kokouskutsun lähettämisestä. 

 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 23.9.2024, että  

1. valtuuston kokouskutsun lähettäminen tarkastellaan seuraavan hallintosääntöpäivityksen yhteydessä 

syksyllä 2024; 

2. valtuustolle luodaan vuosikello kokouskalenterin yhteyteen ensi vuodesta 2025 alkaen. 

Valtuuston kokouskutsun lähettäminen nykyistä aikaisemmin on huomioitu 1.1.2025 voimaan tulleessa 

hallintosäännössä. 

 

9. 28.8.2024 Kokoomuksen valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite valituksen tekemisestä oikeuskanslerille Oulaskankaan tilanteesta. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 23.9.2024 velvoittaa vt. kaupunginjohtajan valmistelemaan kantelukirjelmän 

oikeuskanslerille ja lähettämään sen kaupunginhallituksen jäsenille. Kantelukirjelmä lähetettiin 

kaupunginhallituksen jäsenille 26.9.2024 ja oikeuskanslerin kirjaamoon 30.9.2024. Oikeuskanslerin vastaus 

on saapunut 10.12.2024. 

 

10. 16.10.2024 Kuntalaisaloite – Taina Suomela 

Kuntalaisaloite rollaattoriratsiasta. 

Kaupunginhallitus päätti 4.11.2024, että kuntalaisille ilmainen rollaattoreiden kuntokatsastus voidaan 

järjestää kerran vuodessa esimerkiksi vanhustenviikon yhteydessä. Järjestelyistä ja toteuttamisesta 

vastaavat yhteistyössä hyvinvointipalvelut ja tekniset palvelut. 

 

  



11. 28.10.2024 Kuntalaisaloite – Piipsjärven Kyläyhdistys ry 

Kuntalaisaloite Piipsjärven koulun muuttamisesta päiväkotikäyttöön. 

Kaupunginhallitus päätti 4.11.2024, että asiaa ei oteta tässä vaiheessa käsittelyyn. Asiaa voidaan arvioida 

myöhemmin uudelleen päiväkotitilanteen selkiintyessä ellei kiinteistön käyttötarkoitus muutu 

kiinteistöstrategian mukaisesti. 

 

12. Aloite – Oulaisten Kotiseutuyhdistys ry, Oulaisten Kulttuurin Tuki ry ja Oulaisten Valovoima ry 

Aloite Puuparantolan merkitsemisestä asemakaavassa suojeltavaksi rakennukseksi. 

Kaupunginhallitus päätti 25.11.2024 lähettää aloitteen teknisen lautakunnan lausuttavaksi. 

Tekninen lautakunta päätti 3.12.2024, että Puuparantola merkitään uudessa asemakaavassa suojeltavaksi 

rakennukseksi. 

Kaupunginhallitus päätti 16.12.2024, että Puuparantolan merkitsemistä suojeltavaksi rakennukseksi 

tarkastellaan seuraavan asemakaavan päivityksen yhteydessä. 

 

 

 

 

 

 


